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DAMES EN HEREN,

Op dinsdag 1 maart 2005 organiseerde de Subcom-
missie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
een gedachtewisseling met de heren Johnny Demaiter 
en Herman Hooyberghs, beide ingenieur-directeur 
bij de afdeling Landbouw- en Visserijbeleid van de 
administratie Land- en Tuinbouw, over het verslag 
van de Vlaamse Regering ‘Vlaamse vinger aan de 
Europese pols. Overzicht van de voor Vlaanderen 
belangrijke EU-dossiers in 2005. Januari 2005’. 

1. TOELICHTING DOOR DE ADMINISTRATIE 
LAND- EN TUINBOUW

Voor meer informatie over het voorstel voor een 
Raadsverordening aangaande steun voor platte-
landsontwikkeling door het Europees landbouw-
fonds voor plattelandsontwikkeling, verwijst de heer 
Johnny Demaiter naar de bespreking van de Europese 
landbouwraden van 2004 en 2005 in de Subcommis-
sie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid van 
7 december 2004 en 1 maart 2005 (Parl. St. Vl. Parl. 
2004-2005, nr. 166/1 en nr. 261/1). Het Luxemburgs 
voorzitterschap zal trachten om uiterlijk in juni 2005 
een beslissing te laten nemen door de Raad.

Vervolgens bespreekt de heer Herman Hooyberghs 
het verslag van de Commissie aan de Raad en het 
Europees Parlement over de toepassing van titel II 
van Verordening (EG) nr. 1760/2000 van het Euro-
pees Parlement en de Raad tot vaststelling van een 
identificatie- en registratieregeling voor runderen en 
inzake de etikettering van rundvlees en rundvleespro-
ducten. De desbetreffende verordening bestaat  uit 
twee delen. Het eerste deel handelt over identifica-
tie en registratie van levende runderen en het tweede 
deel over de etikettering van rundvlees. De rundvlees-
sector is een sector waar specifieke voorschriften 
bestaan voor etikettering doorheen de ganse keten. 
Er was in de verordening voorzien dat de Europese 
Commissie een tussentijds rapport zou overmaken 
over de toepassing van de etikettering van rundvlees. 
Op 27 april 2004 werd dit rapport overgemaakt aan 
de Raad en het Europees Parlement. Op de Raad van 
juni 2004 heeft hierover een debat plaatsgehad. De 
Europese Commissie had in dit rapport een aantal 
ideeën gelanceerd, bijvoorbeeld om verplicht de EU-
oorsprong te vermelden op de verpakking van het 
rundvlees. Een andere suggestie was om de definities 
van rundercategorieën beter en concreter te definië-

ren. De meeste lidstaten waren niet enthousiast om 
de bestaande etiketteringregels zoals bepaald in de 
verordening verder uit te breiden of  te verscherpen. 
Een uitbreiding bijvoorbeeld van de etikettering tot 
de horecasector was volgens de meeste lidstaten nog 
niet aan de orde. Er werd alleszins niet beslist dat er 
snel werk moet gemaakt worden van een dergelijke 
uitbreiding van de etiketteringregels. Het Iers voor-
zitterschap heeft het punt doorgeschoven naar het 
Nederlands voorzitterschap dat het onderwerp niet 
op de agenda heeft gezet. Het Europees Parlement 
heeft zich nog niet uitgesproken over het rapport. 
Het dossier ligt voorlopig stil.

De heer Johnny Demaiter verwijst voor de herziening 
van de GMO (Gemeenschappelijke Marktordening) 
voor suiker naar de reeds eerder vermelde besprekin-
gen van de Europese landbouwraden in de Subcom-
missie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid.

Over het rapport van de Europese Commissie aan 
de Raad en het Europees Parlement betreffende de 
vereenvoudiging van de GMO van fruit en groen-
ten (vers en verwerkt) heeft er tijdens de Raad van 
19 oktober 2004 een politiek debat plaatsgevonden. 
Er wordt nu gewacht op een Commissievoorstel. De 
heer Herman Hooyberghs vult aan dat op de Raad 
van 22 november 2004 conclusies werden genomen. 
Een van de conclusies was dat het niet nodig is om de 
GMO groenten en fruit fundamenteel te veranderen. 
Een aantal bijsturingen zijn noodzakelijk, bijvoor-
beeld verbeteringen aan de rechtszekerheid van de 
producentengroeperingen. De Europese Commissie 
heeft aangekondigd dat zij tijdens de tweede helft van 
2005 een voorstel zal uitbrengen.

De heer Johnny Demaiter stelt dat de Mercosur-
onderhandelingen zijn stilgevallen eind 2004 toen er 
geen akkoord werd bereikt tussen de Europese Com-
missie en de Mercosur-landen. Er werd dan geopperd 
om te wachten op de multilaterale WTO-onderhan-
delingen. Intussen werd het onderwerp geagendeerd 
voor de vergadering van het Comité 133 op vrijdag 4 
maart 2005 omdat de Mercosur-landen bereid zou-
den zijn om terug te onderhandelen. Een mogelijke 
verklaring hiervoor is dat de Mercosur-landen mis-
schien verwachten dat de resultaten van de WTO-
onderhandelingen slechter zouden uitvallen dan wat 
een mogelijk bilateraal akkoord met de Europese 
Commissie zou opleveren.

Wat de eigenlijke WTO-onderhandelingen betreft, is 
december 2005 een belangrijke maand. Dan zal op 
een nieuwe ministeriële WTO-conferentie in Hong 
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Kong een akkoord moeten worden gesloten over de 
ontwikkelingsronde van DOHA. De heer Herman 
Hooyberghs vult aan dat eind 2006 het onderhande-
lingsmandaat van de Verenigde Staten vervalt.

Volgens de heer Johnny Demaiter zijn de richtsnoe-
ren betreffende coëxistentie van GGO en niet-GGO 
op Europees niveau goedgekeurd. Zij moeten nu op 
Vlaams en federaal niveau worden geïmplementeerd. 
Op federaal niveau zou er reeds een koninklijk besluit 
bestaan. Op gewestelijk niveau is er een ontwerp van 
decreet noodzakelijk om deze richtsnoeren om te zet-
ten in Vlaamse wetgeving. Het kabinet van minister-
president Leterme, die bevoegd is voor Landbouw, 
heeft samen met de landbouworganisaties een werk-
groep hiertoe opgestart.

Het voorstel van verordening voor de implemen-
tatie van een vrijwillig houtvergunningsysteem (of 
FLEGT, dit staat voor Forest Law Enforcement, 
Governance and Trade) kwam eveneens aan bod tij-
dens de bespreking van de resultaten van de Europese 
landbouwraden in de Subcommissie voor Landbouw, 
Visserij en Plattelandsbeleid. Het onderwerp zal op 
een van de volgende Raden opnieuw aan bod komen, 
aldus de heer Herman Hooyberghs. 

De heer Johnny Demaiter verklaart dat het volgende 
onderwerp, namelijk het voorstel voor een richtlijn 
van het Europees Parlement en de Raad tot wijziging 
van richtlijn 2001/82/EG tot vaststelling van een com-
munautair wetboek betreffende geneesmiddelen voor 
diergeneeskundig onderzoek, federale materie is.

Wat het voorstel tot verordening van de Raad tot 
oprichting van een gemeenschappelijke inspectie-
structuur voor de visserij betreft, mag verwacht 
worden dat in 2005 en waarschijnlijk nog onder het 
Luxemburgs voorzitterschap een beslissing zal vallen 
over de inspectiestructuur.

Het voorstel voor een Raadsverordening inzake 
beheersmaatregelen voor de duurzame exploitatie 
van visbestanden in de Middellandse Zee en tot wij-
ziging van de verordeningen (EEG) nr. 2847/93 en 
(EG) nr. 973/2001 wordt volop bediscussieerd. De 
Vlaamse overheid is hierbij uiteraard geen betrokken 
partij, maar moet wel hierover medebeslissen. In Ita-
lië wordt er niet gewerkt met TAC’s (Totally Allowed 
Catches) noch quota. Men wil er de bescherming van 

het visbestand doorvoeren met behulp van technische 
maatregelen. Momenteel is het hieromtrent windstil.

Inzake het voorstel tot Raadsverordening betref-
fende de herstelmaatregelen voor de tongbestan-
den in het Westelijk Kanaal en de Golf  van Biskaje 
werd aanvankelijk gezegd dat er een echt herstelplan 
moest komen. De laatste stand van zaken is dat het 
visbestand er minder erg aan toe is dan aanvankelijk 
gedacht, en dat een beheersplan, dat minder streng is, 
zou volstaan. Dit geldt ook voor de scholbestanden 
in de Noordzee (cfr. het voorstel voor een Raadsver-
ordening betreffende de maatregelen voor het herstel 
van scholbestanden in de Noordzee). In de loop van 
de maand april 2005 wordt er echter hierover nog een 
debat verwacht. Er is nog geen concreet voorstel.

Het debat over het voorstel voor een Raadsverorde-
ning betreffende de maatregelen voor het herstel van 
kabeljauw in de Keltische Zee is achter de rug. Dit 
voorstel zat verwerkt in de TAC- en quotabeslissingen 
die werden genomen op de Raad van 21 december 
2004. Deze problematiek kwam ook reeds uitgebreid 
aan bod in de Subcommissie voor Landbouw, Vis-
serij en Plattelandsbeleid naar aanleiding van vragen 
van commissieleden.

Vervolgens is er de mededeling van de Europese 
Commissie aan de Raad en het Europees Parlement 
betreffende een Europese aanpak voor eco-labelling 
van visserijproducten. Het doel van de eco-labelling 
is om aan te duiden dat een vis op duurzame wijze 
werd gevangen. Hierover wordt reeds lang gespro-
ken maar er bestaat een zekere tegenkanting. Het is 
bovendien niet eenvoudig om in te voeren. Dit dos-
sier ligt momenteel stil.

Tot slot is er nog het voorstel voor een Raadsver-
ordening betreffende structurele maatregelen in de 
visserijsector voor de periode 2007-2013. Er wordt 
verwacht dat op het einde van het Luxemburgse 
voorzitterschap knopen worden doorgehakt. Maar 
dit is niet zeker. De problematiek van de visserijstruc-
tuur is gelijkaardig aan die van de plattelandsstruc-
tuur. De Europese Commissie stelde aanvankelijk 
voor dat er een nationaal programma moest zijn, dat 
het alleen moest gaan over microbedrijven en derge-
lijke. Vermits de Europese Commissie laat blijken dat 
er manoeuvreerruimte is, is het mogelijk dat er in juni 
2005 een besluit wordt genomen.
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2. VRAGEN VAN DE LEDEN

De heer Jos De Meyer drukt zijn grote bezorgd-
heid uit over Europese richtlijnen over Leefmilieu 
die een grote invloed hebben op de landbouwsector, 
bijvoorbeeld de toekomstige richtlijn betreffende de 
bescherming van het grondwater. Beseffend dat dit 
niet behoort tot de bevoegdheid Landbouw, hoopt 
hij toch dat de landbouwadministratie heel nauw 
betrokken wordt bij de voorbereiding. De sector 
wordt altijd pas achteraf met de gevolgen geconfron-
teerd. De heer De Meyer merkt op dat volgens het 
document ‘Vinger aan de Europese pols’ het Euro-
pees Parlement haar eerste lezing afrondt met een 
stemming op 9 maart 2005. De Europese Milieuraad 
van 10 maart 2005 zou een oriënterend debat hou-
den en op de Milieuraad van 24 juni 2005 wordt een 
politiek akkoord verwacht. Tegen eind 2005 zou de 
richtlijn moeten worden aangenomen door de Raad 
en het Europees Parlement.

De heer Johnny Demaiter stelt dat deze problematiek 
inderdaad niet tot de bevoegdheid behoort van de 
afdeling Landbouw- en Visserijbeleid. Mogelijks is 
het reeds aan bod gekomen bij de afdeling Duurzame 
Landbouw. De heer Demaiter zal zich hierover infor-
meren bij deze afdeling en eventueel bij het kabinet 
van minister-president Leterme.

Mevrouw Tinne Rombouts wil betreffende het hout-
vergunningssysteem (FLEGT) weten wat de houding 
van de Vlaamse overheid is. Zij meent dat de Bel-
gische houtsector er niet echt zit op te wachten. De 
heer Herman Hooyberghs zegt dat dit dossier opge-
volgd wordt door AMINAL, en dat hij de boodschap 
zal doorgeven. De heer Johnny Demaiter zegt dat 
vooral de Verenigde Staten tegen het invoeren van die 
maatregel is, omdat zij concurrentievervalsing vrezen. 
Het verwondert hem dat ook de Belgische houtsec-
tor geen voorstander is. Mevrouw Tinne Rombouts 
bevestigt dit: ook daar wordt van concurrentieverval-
sing gesproken. De heer Herman Hooyberghs zal deze 
bezorgdheid doorgeven.

De heer Jos De Meyer, subcommissievoorzitter, 
dankt de heren Demaiter en Hooyberghs  voor de 
toelichting en de antwoorden op de vragen.

De verslaggever, De voorzitter,

Frans WYMEERSCH Jos DE MEYER

–––––––––––


